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Paradoxne na Tomášikovu chodím viacej ako na svoju 

starú školu. Toto je veľmi hyperaktívna škola. Ja tomu 

hovorím, že vy ste čudná škola. Je to fakt, pretože 

excelujete v študijných výsledkoch a stále vymýšľate, 

rozmýšľate, do čoho sa zapojiť a je to pre mňa dosť 

neuveriteľné. 

 A práve kvôli týmto akciám som tu aj ja veľmi, veľmi 

často. Či už máte Happening, Apple Pie alebo Zdravé 

raňajky. Bol som tu natáčať Lampáreň, Televízne 

noviny a mnoho ďalších a všimol som si, že už aj moji 

kolegovia sem chodia radi natáčať. Pretože táto škola 

má úplne iného ducha, iné fluidum a prístup žiakov, 

pedagógov, ale aj vedenia. Je proste úplne odlišný od 

iných škôl, ste veľmi otvorená škola. Čo už sa niekedy 

smejem, lebo akákoľvek téma je o školstve, tak 

zaručene vidím vaše gymnázium a modrú farbu. 
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Krátke interview s  

Patrikom Hermanom 
Je o vás známe, že veľmi rád 

natáčate svoje reportáže na našej 

škole. Je to pravda? 

Čo vás motivovalo vytvoriť tento 

úžasný projekt EuropaColon? A pracuje 

sa vám dobre s pani Pifflovou? 

Kolegynka Janka Pifflová je, paradoxne, z konkurenčnej 

televízie, ale myslím si, že sú oblasti v živote, kde tá 

konkurencia v žiadnom prípade nefunguje. My sme na 

základe osobných skúseností vo vlastných rodinách 

založili toto združenie pred 11 rokmi. Mojou motiváciou 

bola, bohužiaľ, smrť môjho tatina, ktorý zomrel na 

rakovinu hrubého čreva. A ja jednoducho nechcem, aby 

také peklo, ako som zažíval ja, keď mi tatino umieral 

pred očami, zažívali iní. Preto sme sa rozhodli prísť na 

Tomášičku, lebo je tu iná skladba študentov, taká 

vnímavejšia a racionálne rozmýšľajúca. Máme šancu na 

mladých apelovať, aby si zachránili svojich blízkych. 

Môjho ocina zabila nevedomosť, všeobecná 

nevedomosť ľudí, že sa proti tejto chorobe dá nejakým 

spôsobom brániť. A vy to už budete vedieť. 

Jakub Haverla 



1/ ako sa z teba stal známy futbalista/šermiar...? 
Dúfam, že nie ani tak pre moje úspechy, ale pre môj 
prístup k šermu. Snažím sa byť stále pozitívne naladený, 
slušný a spravodlivý. Verím, že preto si ma niektorí 
pamätajú. 
 

2/ kto ťa v zivote najviac ovplyvnil a inšpiroval? Koho 
obdivujes a za čo? 

Veľmi ma ovplyvnil môj mládežnícky tréner Pavol 
Bottan. Pristupoval ku mne vždy ako ku rovnocennému 
kolegovi a ukázal mi, čo je zmysel šermu a športu 
celkovo. Ukázal mi, že nie je dôležité priniesť medailu, 
ale mať zo športu radosť a že byť čestný a spravodlivý je  
najviac, čo môže športovec dosiahnuť (nielen v športe, 
ale aj v živote). Keď som bol malý, predstavoval som si, 
že raz budem takým trénerom, akým je on. Dnes mám 6 
zverencov a moja práca s deťmi ma baví, napĺňa 
a oslobodzuje. Myslím, že tak isto ako pán trénera 
Bottana. Dúfam, že som aspoň podobne dobrý tréner 
ako pán Bottan. 
A koho obdivujem? Veľmi obdivujem svoju frajerku 
Lauru za to, že má so mnou trpezlivosť a že sa nebojí byť 
so športovcom, ktorý nemá práve najviac času. A na 
GLN samozrejme obdivujem pani profesorku Bartalovú, 
že sa jej chce stále čítať dvadsať päťstranových 
seminárnych písomiek napísaných takmer 
nečitateľným písmom J 
 

 3/ aky je tvoj vztah k Tomášiške?  
Môj vzťah k Tomášičke? To je krásny vzťah aj dva 
roky po tom, čo som školu opustil. Vo svojich 
myšlienkach sa často k životu na GLN vraciam. 
Spomínam na pohodovú a rodinnú atmosféru 
školy. Rád spomínam hlavne na moju triednu 
učiteľku Katku Bartalovú. Katka Bartalová by pre 
každého svojho žiaka urobila všetko. Niekedy 
spravila aj viac, ako bolo v jej silách. Málokto mi 
verí, že som sa do školy tešil. Najviac som sa tešil 
na hodiny dejepisu. Dejepis ma vždy bavil 
a hodiny dejepisu som miloval. V súčasnosti som 
s dejepisom v kontakte menej, čo je mi veľmi ľúto.  

  
4/  Čo by si odkázal súčasným tomášičkarom? 

Rád by som všetkým súčasným tomášičkarom 
poprial, aby si roky na GLN užili tak, ako som si 
ich užil ja. Základom je nebáť sa pýtať a veľa 
komunikovať. Komunikácia je predsa základ (aj 
s pani Gaálovou sa dá výborne komunikovať, 
naozaj). 

  
 
 
 
 

 
5/ V čom vidíš tajomstvo šťastného života, úspechu? 

V láske a v šťastí. Myslím, že každý športovec 
jedného dňa pochopí, že najväčší životný úspech 
je nájsť si niekoho, s kým si rozumiete a koho 
milujete. To je skutočný úspech nad všetky 
medaile a poháre. 
Tajomstvo úspechu v športe je o tvrdej práci a o 
viere vo víťazstvo aj vtedy, keď už vyzerá byť 
všetko stratené. To platí aj v živote, nie len 
v športe. 

Maturita: v roku 2016 (AJ, SJL, Občianska náuka, Dejepis)  
Aktuálne štúdium: Filozofická fakulta UK v Bratislave, 
Katedra psychológie, 2. ročník 
                                 Trénerská akadémia FTVŠ UK, II. 
trénerský stupeň 
Súčasné aktivity: vrcholový športovec - reprezentant SR, 
tréner šermu v Bratislavskom šermiarskom klube F. 
Martinenga (6 zverencov), rozhodca šermu, výučba šermu 
na Cambridge International School Bratislava, člen 
trénerskej komisie klubu. 
Dosiahnuté úspechy: 

20-násobný majster SR 
10-násobný víťaz Slovenského pohára 
3. miesto na B-svetovom-satelitnom pohári v Aarhuse 

(DEN, 2014) 
11. miesto na Majstrovstvách sveta kadetov v Poreči 

(CRO, 2013) 
Zaradenie do podpory SOV 
Zaradenie do podpory NŠC 
Titul trénera šermu I. stupňa (FTVŠ, 2017) 
Európska licencia rozhodcu šermu (EFC, 2014) 
Udelenie mimoriadneho štipendia za reprezentáciu 

Fakulty v športe (FiF UK, 2017) 
Účasť na Letnej svetovej Univerziáde v Taipei (TPE, 

2017) 
2. miesto zverenkyne Nataše Jurkovičovej na 

Majstrovstvách SR (SVK, 2017) 
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Rozhovor s Jánom Cipárom 



1/ Ako sa z teba stal známy futbalista...?  
Osobne sa nevnímam ako nejaká známa osoba. Áno, 
hrám za najslávnejší a najsledovanejší klub na Slovensku 
a ani to nie je zadarmo a je za tým veľa driny, odriekania 
a utrpenia, no vnímam sa ako rybka v mori. Je pravda, že 
ma považujú za veľký talent a prísľub do budúcna pre 
slovenský futbal so schopnosťami výrazne preraziť vo 
svetovom futbale, no stále si uvedomujem, že je ešte 
predo mnou veľa práce. 
 

2/ Kto ťa v živote najviac ovplyvnil a inšpiroval? Koho 
obdivuješ a za čo? 

Je to asi netradičné, no v detstve ma veľmi ovplyvnili 
moji spolužiaci na základnej škole, keďže sa ku mne 
niektorí nikdy nesprávali veľmi pekne. Vtedy som si 
sľúbil, že im jedného dňa ukážem a budú prekvapení, 
kto sa zo mňa stal. 
Inšpirovala a motivovala ma moja rodina, pre ktorú som 
v ťažkých chvíľach vždy našiel silu pokračovať. 
Obdivujem veľa ľudí. V každom športe, ktorý mám rád, 
mám svoj idol a najväčší z nich bol vždy španielsky 
futbalový brankár Iker Casillas. 

 

3/ Aky je tvoj vzťah k Tomášičke? K Bratislave? 

Na Tomašičku spomínam veľmi často a vždy v dobrom 
a s úsmevom. Spoznal som tam úžasných ľudí. Som 
veľmi rád, že som sa ako, deviatak na základnej škole 
rozhodol práve pre Tomašičku. Samozrejme, zažil som 
tam aj komplikovanejšie chvíle, no už vtedy som vravel, 
že sa na tom raz budem smiať a aj to tak je. 

Bratislava je moje rodné mesto, mám ho rád, je to môj 
domov. Mrzí ma, že sa nám rozrastá, podľa mňa, 
nesprávnym smerom. Zanikajú parky a priestranstvá, 
miesto nich pribúdajú bytovky. 

 

 

4/  Čo by si odkázal súčasným tomášičkarom ? 

Užite si každý jeden deň. Viem, že v deň, keď máte 3-4 
písomky je to skoro nemožné, no predsa to skúste. Na 
strednej škole zažívame jedno z najkrajších období 
života. Prichádzame ako deti a odchádzame ako 
dospelí. Využite čas s ľuďmi okolo, po strednej škole má 
veľa z nás rôzne životné cesty a možno už sa okrem 
stretávok neuvidíte. Nakoniec som presvedčený, že 
budete tak ako ja, spomínať na Tomášičku vždy 
s úsmevom. 

 

5/ V čom vidíš tajomstvo šťastného života? Úspechu ? 

Úspech a šťastie sú dve odlišné veci, ktoré si ľudia často 
pletú. Pre každého je niečo iné šťastím a niečo iné 
úspechom. Ak ja ako športovec dosiahnem úspech, 
neznamená to, že budem automaticky šťastný.  

Za úspechom nie je žiadne tajomstvo. Práca, drina, slzy, 
odolnosť, no hlavne viera v samého seba aj v najťažších 
momentoch. Každý to vie, no iba málokto tým dokáže 
prejsť a tešiť sa na konci z úspechu. 

Tajomstvo šťastia vidím v radosti z maličkostí. Áno, 
doba je dnes zlá a veľa ľudí je nešťastných. Ćlovek sa 
musí obaliť riadnou dávkou odolnosti, ale keď to 
dokážeme, skúsme hľadať šťastie v maličkostiach. 
Stretávajme sa s ľuďmi, ktorých máme radi, snažme sa 
venovať svoj čas veciam, ktoré máme radi, a určite 
budeme aspoň o kúsok šťastnejší. Možno iba na chvíľku, 
kým nezistíme, že sa treba učiť na písomku. No aj tá 
chvíľka stojí zato a tá chvíľka je presne tá maličkosť. J 
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Maturita: V roku 2016 (AJ, SJL, Biológia, Geografia) 
 

Súčasné štúdium: V súčasnej dobe nepokračujem v štúdiu 
 

Súčasné aktivity: Život profesionálneho športovca je veľmi 
časovo náročný. Veľa cestujem a ako súčasť mimo 
športových aktivít sa zúčastňujem na rôznych charitatívnych 
a mediálnych akciách. Vo voľnom čase sa venujem rodine, 
priateľom a ako hobby iným športom alebo rybárčeniu.  
 

Dosiahnuté úspechy:  
 

Víťaz Slovenského pohára (Slovnaft Cup) 
 
Víťaz Slovakia Cupu s reprezentáciou SR do 18 rokov 
 
Víťaz International Challenge Trophy s reprezentáciou 

do 23 rokov 
 

Majster SR v kategórii do 19 rokov 
 

Iné individuálne ocenenia 

 Rozhovor s Dominikom Greifom 



 Ahojte, tomášičkári, 
 
zo Žiliny, môjho nového pôsobiska, sa vám 
hlási Adam Šulko, bývalý predseda 
Študentskej rady GLN. Na úvod by som sa 
chcel poďakovať všetkým mojim profesorom, 
ktorí mi pomohli zdolať túto dlhú, často 
zložitú, ale zároveň krásnu cestu, plnú strasti, 
ale aj radosti počas štvorročného štúdia a som 
veľmi rád, že som mohol byť súčasťou takého 
skvelého kolektívu. Tieto 4 roky ubehli ako 
voda, ba aj rýchlejšie, zažil som mnoho 
vzostupov aj pádov, ale teraz poďme k tej 
hlavnej myšlienke. 
 
Tou je študentská rada GLN, ktorá mi dala 
veľmi veľa cenných skúseností pri štúdiu, ale 
aj do života, orgán, ktorý škole napomáha k 
všestrannému a pestrému rozvoju. Každá 
jedna jeho 
myšlienka je 
prínosom a 
snahou zlepšiť 
život na škole. 
Za tie 4 roky, 
čo som v ŠR 
pôsobil, sa 
nám podarilo 
veľmi veľa 
projektov a 
práce doviesť 
do úspešného 
konca a 
taktiež 
motivovať 
mnohých 
študentov i 
profesorov na začatie ďalších projektov na 
zlepšenie a skvalitnenie života na našej škole, 
v ktorej trávime veľmi podstatnú časť našich 
dní, a preto je dôležité, aby sme sa tu spolu 
cítili príjemne. 
 
Podarilo sa nám úspešne pripraviť štyri 
ročníky Vianočnej nálady (pre starších skôr 
názov Happening), štyri ročníky pečenia 

zdravých, najmä jablkových koláčov, jednu 
Tomstar (prezentácia talentov) a taktiež 
viacero podujatí zameraných na zdravú výživu, 
ako napríklad Zdravé raňajky. Myslím, že je 
výborná aj spolupráca žiakov a predsedov 
jednotlivých tried. Viem to z vlastnej 
skúsenosti pretože som sám pôsobil tri roky 
ako predseda triedy. Avšak stále máme určité 
rezervy, ktoré treba dolaďovať, ale na to sme 
tu, aby sme si s tým všetkým spolu hravo 
poradili. Preto chcem vyzvať každého, komu 
na živote na GLN záleží a chce, aby sme ho 
mali stále lepším a krajším, aby sa do 
študentskej rady pridal, každý jeden nápad sa 
cení. 
 
A maturita... No, formalita, ale až keď ju máte 
za sebou. Keď sa však priebežne učíte a 
pripravujete, nie je iná možnosť, ako tá, že ju 

zvládnete. Pre 
mňa bola 
maturita cestou, 
ktorá nebola 
ľahká, ale ja a aj 
všetci moji 
spolužiaci sme 
živým príkladom 
toho, že sa dá 
bez problémov 
zvládnuť, hlavne 
netreba 
prepadnúť 
panike a stresu, 
naozaj to nie je 
potrebné, verte 
mi... 
 

Čo dodať, prajem vám všetkým veľa šťastia, 
nech každú jednu skúšku na škole zvládnete a 
nezľaknete sa a dúfam, že všetci nájdete 
šťastie, ktoré ste chceli, tak, ako som ho našiel 
aj ja. 
 
Adam Šulko, bývalý predseda Študentskej 
rady GLN, t.č. úspešný  študent Vysokej 
školy dopravnej v Žiline 
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 List od Adama Šulka 
vyslúžilého expredsedu študentskej rady 



 > Vedeli ste už odmalička, že sa z vás stane športovec? 
Nedá sa povedať, že by som to vedel, ale chcel som sa stať 
športovcom a obzvlášť futbalistom. Keďže aj môj otec bol 
bývalý ligový hráč, tak už odmalička moje kroky smerovali 
práve k tomuto športu. Futbalu sa venujem od svojich 
šiestich rokov až po súčasnosť a chcel by som pri ňom 
zostať ,pokiaľ mi bude slúžiť zdravie. 
 
> Akú vysokú školu ste študovali? Čo by ste odporučili 
študentom, ktorí chcú ísť v živote podobným smerom? 
Ako som už vyššie spomínal, keďže som aktívny futbalista 
a nechcel som sa tohto športu vzdať, tak po skončení 
strednej školy som bol nútený rozmýšľať o škole, ktorá by sa 
dala skĺbiť s tréningami a zároveň by ma bavila. Nakoniec 
som sa  rozhodol pre Fakultu telesnej výchovy a športu 
v Bratislave. Študenti, ktorí sa chcú po skončení štúdia 
vybrať týmto smerom, majú k športu určite pozitívny vzťah. 
A čo by som im odporučil ? Snažiť sa o zdravý životný štýl, 
venovať sa rôznym športovým aktivitám, starať sa o svoje 
telo, lebo zdravie a vôľa sú hlavným kľúčom na dosiahnutie 
úspechov či už v športe, ale aj v živote.    

 
> Keďže ste aj vy sám len nedávno ukončili štúdium, vidíte sa niekedy v situáciách z bežného života študentov?  
Áno, samozrejme, že sa vidím v situáciách, ktoré som donedávna ako študent vysokej alebo strednej školy zažíval 
denne aj ja. Sú to momenty, na ktoré rád spomínam a niektoré ma občas vedia  pobaviť, napríklad „vyjednávačky“ 
s profesormi o odložení testu alebo písomky na ďalší týždeň, resp. ďalšiu hodinu .  
 
> Chceli by ste sa niekedy vrátiť do študentských čias alebo vám vyhovuje viac sedieť za katedrou?  
Určite sú momenty, keď si na to rád spomeniem . Myslím, že som v školskej lavici prežil pekné študentské časy, 
na ktoré budem vždy rád spomínať.  
 
> Máte okrem športu aj nejaké iné záujmy alebo sa mu venujete na plno aj vo voľnom čase? 
Keďže okrem futbalu, ktorý aktívne hrávam, sa venujem aj trénerskej činnosti práve v tomto športovom odvetví, 
tak sa dá povedať, že práve šport mi zaberá väčšinu môjho času. Ale aj napriek tomu mám určite mnoho ďalších 
záujmov, ktoré so športom nesúvisia, ako sú stretnutia s priateľmi, divadlo, kino, hudba, cestovanie, varenie 
a mnoho ďalších ...  
 
> Ďalším športovcom v našom učiteľskom zbore je aj p. profesor Pančík. Je pre vás nejakou inšpiráciou či už v 
športe alebo ako učiteľ?  
Áno, určite je pre mňa veľkou inšpiráciou. P. p. Pančík je bývalý ligový futbalista, ktorý obliekal dresy rôznych 
klubov ako sú: Dukla Banská Bystrica, 1. FC Košice, Slovan Bratislava, Inter Bratislava, Podbrezová, Baník 
Ostrava. Dokonca v roku 2000 sa zúčastnil olympijských hier v Sydney. Snom každého športovca je dostať sa na 
olympiádu čo sa p. profesorovi Pančíkovi podarilo, takže určite mi je akýmsi vzorom. Okrem toho, že sme 
kolegovia na škole, aj spolu trénujeme dorastencov v Interi Bratislava, kde sa 
snažím taktiež naberať skúsenosti a získavať nové informácie, ktoré sa 
mi v budúcnosti určite zídu.   
 
> Máte na GLN nejaké obľúbené miesto?  
Na GLN sa mi páči celkovo, nemám nejaké zvlášť obľúbené miesto. 
 
> Čo by ste chceli, aby o vás naši čitatelia vedeli? 
Som priateľský typ človeka, rád spoznávam nových ľudí a ak môžem, 
vždy rád ochotne pomôžem. 
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Na šálke čaju.. 

Náš obľúbený p. profesor Špak 

Najobľúbenejšie: 
Film: Zelená míľa 
Jedlo: Pirohy 
Kniha: Chatrč 
Pesnička: Coldplay – 
Paradise  
Futbalový klub: FC 
Barcelona 
Sociálna sieť: Facebook 

zoznámte sa 



 

 Chvíľka poézie < 8 >   

 

 

 
Unknown enemy. 

 

Do you see these empty eyes? Those bloody claws. 

Loud breath. 

 

What a sad and dirty moment. 

 

I think about why it even lives. Who created it? 

 

I'm its creator. From the depth of my soul escaped 

something very bad. 

 

That's it. Reckless, scary, full of anger and hate.  

 

It‘s still crying. Eyes like waterfalls falling down, 

like a river without bottom.  

 

 

I feel burned.  

 

I closed my eyes, before that monster. 

I don't want to see it. I pretend that it's not here. 

 

But he didn't disappear.  

It's destroying me. 

I have to be quiet. 

It found me. 

 

Again. 

 

I'm afraid. 

I'm afraid of myself. 

I need to stay strong. 

I'll defeat it. 

Enemy 

ANIMAL LIBERTY! 
Some people think, 

That an animal is a thing. 

But it isn´t true 

Animals have spirits too. 

 

Animals can smile, 

Love,be happy and cry. 

But they are honest more than we are, 

‘Cause they couldn´t lie. 

 

They are sometimes martyrs, 

But I dont know why?! 

People usualy forget, 

That  they are alive! 

 

It´s a shame when somebody says 

„They aren´t intelligent!“ 

They can think a lot 

And also make decisions! 

 

 

 

 

It isn´t alright when we suppose 

that we can´t change the world, 

sometimes pays 

only one act or one word. 

 

It´s useful when we 

walk the dog 

´cause in shelter he 

can´t run a lot. 

 

Someone says that 

 a dog is better than a cat 

But...Is it true?No.. 

They are both awesome in fact! 

 

Animals are good and interesting, 

they can help us and do good things. 

In some cases they have more sensitivity than 

people, 

they can´t be vicious, nasty or evil. 

 

Animals respect and love us all 

so I don´t see the reason why we hurt them so. 

Adam Štrba 

Sofia Mačurová 



Slovenčina, Slovensko, 

Vari tu nie je naše rodisko. 

Zem kde sme sa narodili,  

Kde sa aj naši predkovia narobili. 

 

Táto krajina má pre mňa veľkú dôležitosť, 

Aj zo zeme, živlu sa takto stáva bytosť. 

Bytosť opradená tradíciami či rečou, 

Nikdy ju preto nemôžeme nazývať vecou. 

Bytosťou je celý národ náš, to čo nás drží pokope, 

Nie je to politika či niečo čo nás k zlému dokope. 

 

Je to niečo, čo si treba vážiť, 

Lebo nie každý človek to môže zažiť. 

Aj to, že sa tu máme dobre môže byť dočasné, 

Aj sloboda, majetok, to všetko nám môže byť 

odobrané. 

 

No našu reč či tradície nikto násilím nezmení, 

To je to, čo by sme si mali ctiť a nenechať nikoho 

iného nech to pozmení. 

To, čo si uctievali naši predkovia, 

To ako hovorili, 

To ako žili hoci aj naši dedkovia, 

To všetko je súčasť nás všetkých. 

 

 

 

I keď si niekto myslí opak, 

V srdci mu tkvie rovnaký tlak. 

V našich žilách sú stále tie slovanské gény, 

A nezmení to nikto ani z tej rokovacej pleny. 

 

Preto mám rada Slovensko či slovenčinu, 

Preto nikdy nezabudnem na domovinu, 

Lebo to je to, čo mi nevezme, 

To, na čo som hrdá. 

Aj keď možno povedzme, 

Nie som s týmto nápadom prvá. 

 

Chcem, aby nás bolo viac, 

Tých, čo milujú slovenčinu a Slovensko, 

A ctia si takto aj našich predkov.  
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Tami Schmidtová  

Slovensko 
Moje drahé 



Na sklonku končiacich sa prázdnin a leta celkom určite 

patrí aj autosalón v nemeckom Frankfurte nad 

Mohanom. Koná sa každý druhý rok a strieda sa 

s autosalónom v Paríži. Aj tento rok otvoril svoje brány 

návštevníkom a predstavilo sa na ňom množstvo 

zaujímavých noviniek. 

 

Nové BMW M5 nezabudlo driftovať ani s xDrive 

BMW svojim fanúšikom na autosalóne vo Frankfurte 

tento rok predstavilo v poradí už siedmu generáciu 

svojho kultového sedanu, ktorý konkuruje autám ako 

Mercedes-Benz E63 AMG alebo Audi RS6. Novinku 

bude poháňať 4,4-litrový benzínový osemvalec s dvomi 

turbodúchadlami, ktorému ladením narástol výkon na 

úctyhodných 600 koní a 750Nm! Zmenami prešla 

prevodovka, kde predošlú sedemstupňovú dvoj-spojku 

nahradil osemstupňový automat, vďaka ktorému by 

mala M5 vyšprintovať ešte rýchlejšie ako kedykoľvek 

predtým. Azda najzásadnejšou novinkou pre M5 je 

pohon xDrive, ktorý nahradil doposiaľ zaužívaný pohon 

zadných kolies. Avšak nemusíme zúfať! Nový xDrive 

pracuje v troch módoch: 4WD, 4WD Sport a 2WD, 

pričom v poslednom z menovaných sa kompletne 

odpojí predná náprava a vy si môžete vychutnať jazdu 

zákrutou dverami napred. Oficiálna cena pre slovenský 

trh predstavená zatiaľ nebola, ale nemeckí zákazníci si 

za nové BMW M5 zaplatia minimálne 117 900€. 

 

Nová vlajková loď od Audi 

Audi na tohtoročný autosalón vo Frankfurte prinieslo aj 

svoju novinku Audi A8. Svojím modelom chce dokázať, 

že viac nestojí v tieni svojich nemeckých konkurentov 

ako BMW radu 7 alebo Mercedes triedy S. V mnohých 

ohľadoch svoju konkurenciu dokonca prekonáva. Za 

zmienku stojí napríklad dĺžka vozidla, vďaka ktorej je 

Audi A8 najdlhšou limuzínou vo svojom segmente

(5,17m; A8L 5,3m). Novinkou pre A8 sú zadné organické 

LED svetlá spojené do jedného celku. Pri prichádzaní 

alebo odchádzaní od auta sa postupne rozsvecujú. 

Mnoho zmien sa odohralo aj vo vnútri, kde výsuvný 

displej infotainmentu nahradil jeden displej  priamo 

pred vodičom a ďalšie dva na stredovom paneli. Keď sú 

vypnuté, mali by splývať s lesklým čiernym obkladom. 

O pohon sa zatiaľ starajú 2 trojlitrové šesťvalce- 3.0 TDI 

s výkonom 286 koní a 3.0 TFSI s výkonom 340 

konských síl. Do ponuky sa neskôr dostanú aj 

osemvalce 4.0 TDI (435 koní) a 4.0 TFSI (460 koní). 

Audi myslí predovšetkým na pohodlie, a preto svojím 

zákazníkom prináša v predĺženom A8L ležadlové 

sedadlo s vyhrievanou a masážnou podložkou pre nohy, 

ktorá sa nachádza na zadnej strane sedadla 

spolujazdca. Aby toho nebolo málo, dokáže jazdiť aj 

úplne samo a to až do rýchlosti 60 km/h. Musí to byť 

ale v kolóne na diaľnici s jasne vyznačenými jazdnými 

pruhmi. Stačí iba stlačiť tlačidlo a môžete si trebárs aj 

pospať. Ak však kolóna zmizne, Audi si udrží limitných 

60 km/h a cesta sa vám môže poriadne predĺžiť. 

 

Najočakávanejší Mégane všetkých čias! 

Mnohé krivky tejto dravej predokolky boli fanúšikom 

známe už nejaký piatok a to vďaka viacerým únikom  

fotografií z dielne Renault Sport-u. Už vtedy sme jasali, 

ale ako celok vyzerá nový Mégane RS ešte lepšie.  

Zadnej časti dominuje masívny difúzor a centrálny 

výfuk v tvare lichobežníka. Blatníky kolies sa príjemne 

nafúkli, vďaka čomu šírka karosérie narástla o 6cm. 

Môže byť! Napriek špekuláciám o benzínovom dvojlitri 

s výkonom 300 konských síl sa pod kapotu nasťahoval 

prepĺňaný 1,8 litrový benzínový  agregát s výkonom 280 

koní a mamutím krútiacim momentom až  390 Nm. 

Sekunduje mu  buď manuálna prevodovka, alebo 

dvojspojková EDC s režimom Launch Control, ktorý 

zaručí dokonalý rozjazd za každých podmienok. Renault 

ostal pri riadení všetkých štyroch kolies (4Control), 

vďaka ktorému budú prejazdy zákrut ešte rýchlejšie. 

Priplatiť si budeme môcť aj za verziu podvozku 

s názvom Cup, ktorý by mal priniesť samosvorný 

diferenciál typu Torsen a tuhšie naladenie tlmičov. 

Cena novinky ešte nie je známa, ale Renault už teraz 

avizuje, že príde aj verzia Trophy s očakávaným 

výkonom 300koní.  
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Autosalón vo Frankfurte 

Juraj Macho 



 

V auguste som sa zúčastnila vojenského 

tábora East point. Nachádzal sa na severe 

Slovenského raja pri Podlesku. Bol to môj prvý 

taký tábor. Išla som tam, lebo som chcela 

zistiť, aký je naozajstný život vojaka. A určite 

sa mi to aj podarilo. Trénovali nás aktívni 

vojaci, ktorí už zažili destinácie ako sú 

Afganistan či Sýria. Všetko tam prebiehalo ako 

pri skutočnom vojenskom nasadení. Všade 

sme pochodovali v družstvách a mávali sme aj 

večerný rozkaz veliteľa. Taktiež sme tam mali 

tresty. Za každú chybu vojaka platilo celé jeho 

družstvo, napr. 200 angličákmi.  Tábor trval 9 

dní a z toho sme mali 4 dni výcviku, po ostatné 

dni sme mali bojové hry základne či prípravu 

na záverečný ceremoniál. Prvý deň výcviku 

sme sa učili viazať dôležité uzly, stavať 

prístrešky a podávať prvú pomoc. Taktiež sme 

sa brodili Hornádom. Po obede sme sa zase 

učili topografiu.  Druhý deň nám pršalo a bolo 

asi 5 stupňov, čo je priam fantastické počasie 

na výcvik vo vode. Najprv sme sa učili vodu 

získavať a potom sme sa prezliekli do krátkych 

nohavíc a trička a hybaj von do toho dažďa. 

Ako prvé sme improvizovane zlaňovali do 

Hornádu a potom sme sa ním v daždi brodili, 

ale to ani zďaleka nebolo všetko. Po blate sme 

prešli naspäť k táboru, kde bola vykopaná 

jama naplnená blatom, v ktorom sme sa 

museli plaziť a plávať a keď sme tým prešli, 

ešte sme sa plazili pod ostnatým drôtom 

a znovu sa kúpali v Hornáde. Tento deň bol 

skvelý na zistenie toho, koľko naozaj vydržíte. 

Na ďalší deň sme sa maskovali v tráve pred 

nepriateľmi, potom sme liezli a cvičili 

sebaobranu. Na ďalší deň sme boli na 

prieskume okolia základne a išli sme cez 

dolinu Suchá Belá na Kláštorisko a naspäť do 

tábora.  Vo štvrtok sme mali bojové hry 

paintball a airsoft. Potom sme mali rôzne 

stanovištia, na ktorých mohol človek získať 

pochvaly a za ne povýšenia. Mohli sme na nich 

napríklad strieľať zo vzduchovky, alebo ísť 

traverz po lane. To isté sa dialo aj v piatok. V 

sobotu sme mali nácvik na ceremoniál 

a v nedeľu samotný ceremoniál pred rodičmi. 

Tento tábor odporúčam všetkým deťom. 

Určite vám to pozdvihne sebavedomie 

a taktiež si sami sebe dokážete, že veľa 

vydržíte a nevzdáte sa hneď na začiatku. Aj 

keď som tu toho opísala dosť, skutočné 

vzrušenie zažijete až na vlastnej koži.  

Budúci rok sa tam, dúfam, vidíme. 
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Vojenský tábor - East Point 

Tamara Schmidtová 



 

 
Hallo, 

lieber Tomaschitschkar 

Hallo, liebe Romana,  

Du bist die Absolventin des Sprachdiploms, Stufe II 
(Niveau C1 in allen Fertigkeiten), wir, aus den Klassen 

KVA AB, haben Paar Fragen an dich: 
Was war deine Inspiration für das Sprachdiplom? 
Ich mag Fremdsprachen und ich wollte meine 
Deutschkenntnisse verbessern. Sprachdiplom war 
eine ausgezeichnete Gelegenheit. 
 
Was sind die Nachteile und die Vorteile des 
Sprachdiploms? 
Die Nachteile: Die Prüfung ist schwierig, die 
Vorbereitung kostet viel Zeit und Energie. 
Die Vorteile: Bei der Vorbereitung verbessert man 
seine Deutschkenntnisse in allen Fertigkeiten im 
Hörverstehen, Leseverstehen, Schreiben und auch 
Sprechen. 
 
Wie lange dauert die Vorbereitung bis zur 
Endprüfung? 
Meine Vorbereitung hatte zirka 1 und halb Jahr 
gedauert. Ein Jahr hatte ich Sprachunterricht mit Frau 
Zarevúcka und ein halbes Jahr mit Herrn Bloch. 
 
Lohnt sich die Zeit und Bemühung? 
Ja es lohnt sich. Je mehr Zeit und Bemühung man 
investiert, desto besseres Ergebnis kann man 
erhalten. 
 
Wie oft hast du pro Woche gelernt? 
Zwei Stunde pro Woche hatte ich Sprachunterricht in 
der Schule und zirka vier Monaten vor der Prüfung 
habe ich noch 2-3 Stunden pro Woche zu Hause 
gelernt.  
 
Hat dir Sprachdiplom geholfen? 
 Ja Sprachdiplom hat mir sehr geholfen. Dank 
Sprachdiplom könnte ich im Sommer einen Kurs in 
Deutschland besuchen. Nächstes Jahr würde ich gern 
in Deutschland studieren und ohne eine 
Deutschprüfung wie Sprachdiplom wäre es nicht 
möglich. 

Ihr Jahr 

Wenn sie weint, es regnet. 

Er hat ihr Herz gebrochen, 

jetzt műssen die Leute leiden. 

 

Sie ist still, Wind ist kalt. 

Die Tränen werden erfroren, 

sie ändern sich auf Schneeflocken. 

 

Sie ist verletzt, es schneit dicht. 

Ein Vogel an Ästen sitzt, 

es ist eine Hoffnung, er singt. 

 

Sie fűhlt sich besser, nicht leer. 

Sie kann tanzen und frohlocken. 

Die Leute műssen nicht weiter Trauer tragen. 

 

Mädchen der Jahreszeiten. 

V.Flamíková Kvi A 

Sprachdiplom 

 

 
 
Vom September bis zum Juni  läuft das „Sprachdiplom“. 
Zwei Unterrichtsstunden am Dienstagnachmittag, die 
fast 50 Schülerinnen und Schüler in drei Level Gruppen 
tüchtig und freiwillig absolvieren. 
Und wie die Kvintaner fürs „Sprach“ werben ? 
 

Möchtest du besser Deutsch sprechen? 
Möchtest du in deutschsprachigen Ländern arbeiten? 
Melde Dich an! 
Du wirst auch deine Fantasie trainieren.                      D.H.KVI A 

Sprachdiplom ist für die Besten. 
Ihr könnt lernen, sprechen und Spaß haben.               S.K.KVI B 
 

Hab keine Angst und komm zum „Sprach“.               L.K.KVI A 

 

Aj na našej 

spýtali sme sa ich:

 

Čo Ti prinieslo  podujatie Noc 

výskumníkov?
Daniel
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Pohľad dnešnej mládeže na vedu je často nelichotivý.  

Miesia sa názory, že je  príliš zložitá, nudná, časovo 

náročná, skrátka -v dnešnej rýchlej dobe nepopulárna. 

Nechuť panuje aj medzi študentmi, keď sa spomenú 

predmety ako chémia, fyzika, matematika...  

Nemusíme chodiť tak ďaleko do minulosti, aby bolo jasné, 

aký vplyv má veda na náš každodenný život.  

Ak poviem deťom, že my sme vyrastali bez počítača a 

mobilov, len sucho skonštatujú – aká to musela byť nuda!  

Musíme si však priznať, že z pohľadu dnešného už 

„náročného človeka“ by svet okolo nás nebol len 

nudnejší bez počítačov, playstation a internetu, ale  

aj nemožný bez elektriny, áut či lietadiel. 

Nehovoriac o potrebe liekov, antibiotík, či rôznych 

medicínskych prístrojov.  

Isté je, že mnohé z týchto výdobytkov modernej 

vedy sú dnes samozrejmosťou, ktorá žije s nami 

a ktorá nám uľahčila a predĺžila kvalitu nášho života. 

A asi málokto si uvedomí, koľko šikovných vedcov 

stojí za tým všetkým čo dnes máme. Tešme sa 

z každého, kto sa vedy nebojí a dokonca  ho „baví“...   

 

Aj na našej „ Tomašičke“ sa ich zopár nájde, 

spýtali sme sa ich: 

 

Čo Ti prinieslo  podujatie Noc 

výskumníkov?  

Daniel: Tohto podujatia sme sa zúčastnili ako trieda Sexta 

B v rámci myšlienky „Uč sa mimo lavice“, namiesto hodiny 

matematiky a chémie. Bol to pre mňa veľký zážitok,  každý 

si mohol chytiť a vyskúšať všetko, čo našiel. Zrazu to všetko 

mohlo pod našimi rukami ožiť, nebolo to len také 

teoretizovanie o niečom imaginárnom, ale  bolo to na dosah 

a reálne...  Mohli sme si vymodelovať deltu rieky, či ostrov v 

strede mora vo virtuálnom pieskovisku. Zaujímavá bola aj 

Rubensova trubica, ktorej plameň sa pri vydaní správneho 

tónu rozkmital. Medzi ďalšími pokusmi boli elektromagnety, 

indukcia a ich využitie, výroba lávovej lampy alebo cvičenie 

na postreh s pískajúcim drôtom. Vo V-klube sme sa 

zúčastnili na 2 prednáškach.  Jedna z prednášok bola o 

študentoch, ktorí si vďaka asociácii Amavet splnili svoje sny. 

Inšpirovala ma vyhľadať si stránku tejto asociácie a zistiť si o 

nej a o jej cieľoch viac.  

 

 

Čo by si odkázal svojim rovesníkom na margo 

tejto akcie... 

Daniel: Aby zabudli aspoň na 

jeden deň na svoje interné 

záľuby,  prišli zažiť tvorivú 

atmosféru... nasýtiť svoju 

zvedavosť, niečo sa naučiť, vidieť 

vedu v praxi a spoznať iných 

nadšencov... 

(Daniel Holek, SxB) 

 

Zúčastnila si sa vedeckej študentskej 

konferencie, ktorá sa konala na STU, 

nemala si dojem, že nemáš šancu uspieť 

v konkurencií vysokoškolákov?  

Paulína: 
Stáť pred 

vysokoškolsky 

vzdelanými 

ľuďmi nebolo 

ľahké, no 

zároveň to 

bola pre mňa 

veľká skúška 

a nová príležitosť skúsiť niečo nové. Mala som rešpekt, boli 

okolo mňa oveľa fundovanejší, starší a skúsenejší študenti... 

Ale uvedomila som si, že je to len o odvahe skúsiť byť 

súčasťou veľkých a zaujímavých výskumov, pracovať 

v teame odborníkov... vidieť ako pracujú ozajstní vedci, 

ktorí môžu meniť svet, tým že prinesú niečo nové, čo 

poslúži nám všetkým. Bola to pre mňa obrovská skúsenosť. 

Napokon som si svojou prácou,  na tému „Drogy a liečivá 

ako mikropolutanty“ vyslúžila čestné uznanie a piate miesto 

udeľované dekanom fakulty. Bola som spokojná. Každému 

kto má nutkanie to zažiť prajem odvahu, nájsť spôsob ako sa 

zapojiť. Možno to zmení váš pohľad na vedu, uvidíte v nej 

zmysel a zažijete to vzrušenie, ktoré prežíva každý vedec 

keď objaví niečo nové! 

(Paulína Koláriková II.A) 

Paulína nás bude prezentovať s rozšírenou verziou tejto 

práce aj na SOČ, držíme jej palce. 

Nerobme z VEDY vedu... 
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Logo: Martin Naňo, Text: Barbora Belobradová,  Poem: Veronika Wagnerová a Norbert Hašan, Design: Viliam Hrčka 

Childhood 

 

If I were back in my childhood, 

I would be feeling like Robin Hood. 

I would make a journey around the garden, 

And I would not have to say to anybody pardon. 

 

Have a bow  and arrows, 

Be brave, strong and warm-hearted. 

See a dragon that the princess has underrated, 

He took her into the dark shadows. 

 

I chased them into the dark cave, 

pulled out my big hammer, 

defeated the girl and saved the dragon. 

 

Then I woke up, I was not brave. 

I realized how bad my grammar was, 

Thinking about my childhood pearl. 

 It  is said that as many 

languages you know as 

many times you are a human. 

This proverb means that in every 

language we express our ideas 

slightly differently. It depends on 

our level of language, how we 

mastered the vocabulary and 

grammar and also on the nature 

of the target language. We 

appear a bit differently to other 

people when speaking or writing 

in our mother language and in 

English language. Why not use 

this as an advantage and get the 

most out of it? If you want to 

become an author, try to write 

your story or poem in English. 

Maybe you will write something 

great what you would never be 

able to write in Slovak. The truth 

is that to become an 

international author, you have to 

write in an international 

language. Do not be afraid of 

trying new things and give it a 

try. And do not forget to send us 

your artworks. We will be glad to 

publish it on the pages of 

Tomášičkár.  

Máš tvorivého ducha? Baví ťa kreslenie, dizajn, 

grafika ...? Buď kreatívny/kratívna a NAVRHNI LOGO, 

ktoré bude vystihovať angličtinu na našej škole. Či už 

nápis, obrázok alebo erb, toto logo nás bude 

reprezentovať v časopise ale aj na súťažiach. Svoje 

návrhy posielaj p. uč. Belobradovej 
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 Learning by doing 
‚Picture report from our unforgettable events…’ 

Legend: 

1. We explored beautiful Cornwall - 

its countryside and charming 

historical towns, met friendly people 

and tasted Cornish delicacies.  

2. Bratslum -  Great presentation of 

our school. Our students not only 

wrote and recited their beautiful 

poems and prose but were awarded 

the first places in different 

categories in this competition  

3. English Olympics District Round – 

3 of four first places and 1 third 

place. BRAVO! 

4. Hello, my name is Shakespeare - 

Tercia experienced themselves in 

the roles of protagonists, directors, 

scriptwriters, costume designers. 

They were very creative and enjoyed 

this workshop very much.  

“Our cultural heritage is 

more than the memory of 

our past; it is the key to our 

future.” 

Tibor Navracsics, EU 

Commissioner for Education, 

Culture, Youth and Sport stated 

in 2017. 

Through cherishing our cultural 

heritage, we can discover our 

diversity and start an 

intercultural conversation about 

what we have in common. 

Therefore students from different 

classes started to work on the e-

twinning projects.    

With Kvarta students, we are 

plan to present our national 

jewels – beautiful Slovak Castles 

to our Italian, Spanish and Greek 

peers! 
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 Na slovenčine: 

„Ja raz chytím hentých dvoch krásavcov 

a vynesiem ich von v zuboch!“ 

 

Na prestávke:  

„Polku prázdnin som mala nočné mory 

o tom ako ma naháňajú Lutherovia.“ 

 

Na triednickej: 

„Dúfam, že ste za tie prázdniny zostarli 

rovnako ako ja!“ 

 

Na slovenčine: 

„Čo vyjadruje básnický symbol topoľ?“ 

„Alergiu.“ 

 

Na dejepise: 

„Prečo sa Jozef II. prezýval Klobúkový 

kráľ?“ 

„Lebo mal veľa klobúkov.“ 

 

Na slovenčine: 

„Čo vzniká spojením anafory a epifory?“ 

„Katastrofa!“ 

 

 

 

 

 

Na suplovanej biológii pri preberaní 

rozmnožovacej sústavy: 

„Čo to tam máš?“ 

„Dojedám!“ 

„Aha tak toto vy chcete!“ 

„Ale ja mám bagetu!“ 

 

Na chémii: 

„No, vráťme sa k študentovej odpovedi, 

možno nás ešte pobaví!“ 

 

Na slovenčine: 

„A to pravidlo s čiarkami platí vždy?“ 

„Nie, zajtra si to rozmyslím!“ 

 

Na slovenčine pri dopĺňaní frazeologizmov: 

„Keď nepríde Mohamed k hore, zostane 

doma.“ 

„Hádzať perly o stenu.“ 

„Hovoriť striebro, myslieť blato!“ 

„Kto klope, nemá kľúče!“ 
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